
Ordinærordinær Generalforsamling i HF Solvang, Odense 10-03-2019
11.00 – 14.00
Møde indkaldt af: Bestyrelsen HF Solvang, Odense
Deltagere: Haver der var repræsenteret: 6,7,8.10,13,23,24,25,26,28,44,55,59,
Odense Havelodsselskab havde meldt afbud

1 Valg af Dirigent, stemmetællere og godkendelse af dagsorden

Elisa have 26 valgt,
Godkendelse af forretningsorden
Dagsorden blev godkendt
Valg af stemmeudvalg
Else have 23 og hanne have 13 blev valgt

2 Bestyrelsens beretning.

Formand havde ikke fået beretning med, men gav et resume’ af indholdet, beretning
vedlagt

3 Fremlæggelse af regnskab

Revideret regnskab blev fremlagt og godkendt

4. Fremlæggelse af Bestyrelsesforslag

Bestyrelsen havde fremlagt 2 forslag vedr. kontigentstigning, efter at havde
gennemgået begge forslag blev der stemt om forslag nr. 2 hvilket indebærer at
havelejen bliver forenklet og der sker en forskellig stigning på de enkelte havetyper.
200 kvm vil stige til 1300,- i haveleje
400 kvm vil stige til 1650,- i haveleje
600 kvm vil stige til 2300,- i haveleje
Alle stigninger vil gælde fra 2019
Bestyrelsen lagde op til at Toiletprojektet skulle gøres færdig med fælles hjælp og at

Referat

der blev sat 20.000 af til at bygge en toiletbygning.
Bestyrelsen ville så få købt materialer ind og kalde ind til byggeri i op til 2 weekender.
Man kunne desværre ikke lave mødepligt, men kun opfordre.
Jon have 24 mente at 20000 var for lidt, så beløbet blev hævet til 30000,-
Forslag godkendt
Der blev foreslået at der blev indkøbt ny havetraktor for 15000,-.
Man skulle prøve at få den gl. Ind i en byttehandel så den ikke bare blev smidt ud.
Forslag godkendt

5 Fremlæggelse af vejledende budget og fastlæggelse af kontingent

Budget blev fremlagt og godkendt da kontigentstigning der var indarbejdet var til
afstemning tidligere
6 Indkomne forslag

Der var et forslag fra have 24 omkring udmøntning af aflønning til
bestyrelsesmedlemmer.
Bestyrelsen er tidligere blevet aflønnet ved at sidde lejefri.
Forslag gik ud på at afsætte 6000,- og så kunne bestyrelse selv aftale hvordan de skulle
fordeles imellem dem, men nu er der et fast beløb på 6000,- til bestyrelsen
Efter afstemning blev forslaget vedtaget ved stemmeflertal

7 Valg



7a. Formand på valg.
Clarina have 44 blev valgt
7b. Kasserer på valg.
Der var 2 kandidater til posten, efter afstemning blev Stine have 8 blev valgt

Referat

7c. Bestyrelsesmedlem
Mia have 28 blev valgt
7d. Bestyrelsessuppleant 1 år.
Hanne have 13 blev valgt
7e. Revisor for 2 år
Margo’ have 24 blev valgt
7f. Revisor 1 år
Preben have 7 blev valgt
7g. revisorsuppleant 1. år.
Louise have 25 blev valgt

8. Eventuelt

Der blev snakket om parkering på stierne og om at tage billeder af situationer i HF
solvang
Reglerne for at kører og parkerer på stierne blev gennemgået og præciseret
Reglerne for at tage billeder og benytte dem blev præciseret
8.a Formand informerer:
Affaldssystem.
Odense kommune har vedtaget et nyt affaldshåndterings direktiv, som er trådt i kraft
Hvilket vil indebære at HF solvang vil få opstillet affaldscontainere som man kan
sorterer sit restaffald i
Der vil komme nærmere orientering fra kommune og renovationsselskab når de er
klar.
Når hf solvang indtræder i den nye affaldsordning, vil vi få mulighed for at bestille
afhentning af storskrald.
Priserne er ikke endeligt fastlagt nu, men hver have vil blive pålagt et fast gebyr på et
sted imellem 120 og 150 kroner om året. Derudover vil foreningen blive opkrævet et
beløb alt efter hvor mange containere der skal etableres i foreningen.

Beretning 2018
Vel mødt til alle, så er der gået et år siden vi sad her sidst og hvilket år er der nogen der kan huske hvor når vi 
sidst har haft så varmt et år, som jo står i dyb kontrast til 2017 hvor det var regn mere regn og atter regn 2018 
var sol, mere sol og atter sol. Sidste år stod jeg her og sagde vi håber 2018 bliver mere tør, men jeg have ikke 
regnet med at han lyttede så meget til mig, så i år vil jeg bede om at vi får moderat med vand og moderat med 
sol, oghelst på de rigtige tidspunkter. I HF solvang er der ikke sket det store i 2018. så denne beretning bliver ikke 
så lang. Vi besluttede på tidligere generalforsamling at der skulle etableres toiletbygning og dertil opsamlingstank. 
Opsamlingstanken kom på plads, toiletrør blev etableret, så det var bare at få bygning på. Her var der så et par 
forhindringer. Vi havde fået reserveret et hus til den nette sum af 27000,- vi skulle bare have lavet 
punktfundament og have en vognmand til at transporterer det her ud. Men det var som om der ingen tid var til at 
få det organiseret/få hjælp, men ved sidste arbejdslørdag fik vi da etableret punktfundamentet, nu var det bare 
det at huset var gået til anden side. Det var måske held i uheld, for huset ville komme til at stå os i 35-40.000 med
det hele, og jeg tror hvis vi tager os sammen kan vi gøre det billigere selv. Men det kommer jeg til. Når så jeg er 
ved dette emne, så vil jeg lige gøre opmærksom på at Arbejdslørdage er en del af at være i en kolonihaveforening,
og man har mødepligt, det er også ens eget ansvar at orienterer sig om hvornår der er arbejdslørdag, bestyrelsen 
vil snarest offentliggøre aktivitetslisten, men man kan ikke forvente at der bliver taget kontakt til hver enkelt for at
gøre opmærksom på hvornår det er. Dem der uden accept har været udeblevet fra en eller begge arbejdslørdage 
vil når de modtager deres opkrævning for 2019, kunne se at udeblivelsesgebyret er tillagt. Vi havde også en lille 
hændelse i kolonien, en fører af en bil mente at man sagtens kunne kører ud selvom der var kæde for, vi kunne 
konstaterer at det lykkedes men han havde nok ikke troet at kæden og stolperne slog igen, så vi kunne se at han i 
hvert fald skulle have ny bagrude i og nye vinduesvisker, så synd for os, og det kostede os et par timers arbejde 
inden vi kunne låse af igen. Så er alle lokalplaner blevet tilrettet og Odense Kommune er gået i gang med at få 
lovliggjort alle de kolonihaver der rundt omkring ikke var opført lovligt, det arbejde er de stadig i gang med. Vi 



havde heldigvis ikke nogen her i kolonien. Der har også været en udskiftning i haverne i 2018, så PT. Har vi 2 
ledige uden hus og en til salg. Så kommer vi til det punkt jeg har oppe hvert år. Parkering i kolonien. Prøv nu at 
overholde de regler der er omkring parkering, men må køre frem til sin have hvis man skal læsse af/på, det har 
man lov til, jeg siger lov til, men ellers skal man parkerer på de indrettede pladser, og vi har masser af pladser. 
Men det er også en af de ting der vil blive kontrolleret fremadrettet, for det står i lokalplanen omkring kolonihaver, 
og det står i vores vedtægter. Men jeg vil også sige at man lige skal give folk lov til at læsse af/på inden man 
begynder at ”klage” så tror jeg det fungerer bedst. En anden ting er at tage billeder, det mås man ikke iflg. GDPR 
så lad være med mindre det er aftalt.

Og når jeg er ved GDPR, er 2018 også året hvor den slog igennem, vi må ikke længere have personhenførbare 
oplysninger liggende, så dem henter vi fra gang til gang hos kolonihaveforeningen, så det er ekstra vigtigt at vi får 
de rette oplysninger, så vi kan få dem rettet i koloniforeningens register.


